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Sayın Bakanım, 
Meclisimizin Değerli Üyeleri, 
Meclisimizin Saygı Değer Onur Üyeleri ve 
Kıymetli Medya Mensupları, 
Değerli Misafirler 
 
Haziran ayı meclis toplantımızda görüşlerimi sizlerle paylaşmadan 
önce hepinizi şahsım ve Yönetim Kurulumuz adına saygı ve sevgiyle 
selamlıyorum. 
 
Ana gündem maddemize geçmeden önce birkaç hususa değinmek 
istiyorum. 
 
28 Mayıs 2023 tarihinde yapılmış olan Cumhurbaşkanlığı ikinci tur 
seçimi, demokratik bir olgunluk ve sükûnet içinde gerçekleşti. 
Milletimizin oylarıyla 5 yıllığına tekrar Cumhurbaşkanı seçilen Sayın 
Recep Tayyip Erdoğan’ı bir kere daha tebrik ediyor, Seçim sonucunun 
da ülkemiz için hayırlara vesile olmasını diliyorum. Yeni 
Cumhurbaşkanlığı Kabinesi de bu ayın başında görevine başladı. 
Kabine üyesi bakanlarımızı kutluyor, görevlerinde başarılar diliyorum.  
 
Uzun süren bir seçim dönemi artık geride kaldı. Kaybedecek hiç 
vaktimiz yok. Başta ekonomi olmak üzere ülkemizin temel meseleleri 
ile ilgili adımların ivedilikle atılmasını temenni ediyorum.  
 
Gelecek hafta manevi dünyamızda çok anlamlı bir yere sahip Kurban 
Bayramı’nı kutlayacağız. Tüm gönüllere sevgi, kardeşlik, barış, 
mutluluk getirmesi dileğiyle Kurban Bayramınızı şimdiden tebrik 
ediyorum. 
 
“Yeni Çağın Sanayisine Odaklı Bir Dönüşüm ve Üretimde Verimlilik 
Artışı İçin Önceliklerimiz” konulu meclis toplantımızda Sanayi ve 
Teknoloji Bakanımız Sayın Fatih Kacır bugün bizlerle birlikte. Kendisine 
hoş geldiniz diyor, yeni görevinde başarılar diliyorum.  
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Sayın Bakanım, Bakan olarak atandıktan çok kısa bir süre sonra 
Odamızı bugün ziyaret etmeniz ve biz sanayicilerle birlikte olmanızın 
bizler için çok önemli ve anlamlı olduğunu özellikle belirtmek 
istiyorum. Bakan Yardımcılığınız döneminde olduğu gibi sizi bugün de 
aramızda görmek bizlere güç ve moral veriyor.  
 
Daha önceleri olduğu gibi önümüzdeki dönemde de sanayimizin ve 
üretim hayatımızın samimi bir destekçisi ve çözüm ortağı olarak 
yanımızda olacağınıza yürekten inanıyor, bugüne kadarki kıymetli 
katkılarınız için teşekkür ediyorum. Sizinle birlikte bugün aramızda olan 
Bakan Yardımcılarımız Sayın Hasan Büyükdede ve Sayın Çetin Ali 
Dönmez’e, KOSGEB Başkanı Sayın Hasan Basri Kurt’a, Sanayi Bölgeleri 
Genel Müdürü Sayın Fatih Turan’a, Milli Teknoloji Genel Müdürü Sayın 
Zekeriya Coştu’ya katılımları nedeniyle teşekkür ediyor, hoş geldiniz 
diyorum. 
 
Aramızda camiamızdan çok değerli iki misafirimiz daha var. Konya 
Sanayi Odası Meclis Başkanı ve aynı zamanda Organize Sanayi Bölgeleri 
Üst Kuruluşu Başkanı Sayın Memiş Kütükcü ve Gaziantep Sanayi Odası 
Başkanı Sayın Adnan Ünverdi hoş geldiniz, değerli sanayici dostlarımız 
olarak sizleri burada ağırlamaktan mutluluk duyuyoruz. 
 
Sayın Başkan, Meclisimizin Değerli Üyeleri, 
 
2008 küresel krizinden bu yana dünya ticaret hacminin büyüme hızı, 
kriz öncesi dönemin oldukça altında seyrediyor. Yoğunlaşan teknolojik 
ve jeopolitik rekabetin bu durumu daha da derinleştirdiğini görüyoruz. 
 
Özellikle pandemi ve Ukrayna savaşı, üretimin yakın coğrafyalara 
kaydırılma sürecini hızlandırarak, küresel tedarik zincirlerinde önemli 
değişimleri beraberinde getirdi. Diğer yandan da dijitalleşme ve yeşil 
dönüşümün üretim teknolojilerinde sağladığı gelişmeler dolu dizgin 
ilerliyor. 
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Tüm bu eğilimler, önümüzdeki dönemde küresel rekabet koşullarının 
çok daha sert olacağına işaret ediyor. Bu nedenle teknolojik dönüşüm, 
tüm dünya için, ama özel olarak da ülkemizin içinde bulunduğu 
gelişmekte olan ülkeler grubu için her zamankinden daha yaşamsal 
önemde olacak. 
 
Buradan hareketle ülkemize baktığımızda ne görüyoruz? Son 10 yılın 
verilerine göre, Türk imalat sanayi ihracatı içerisinde düşük teknolojili 
ürünlerin payı ılımlı bir düşüş gösterirken, orta-yüksek teknolojili 
ürünlerin payında yine ılımlı bir artış yaşanmış. Ancak yüksek teknoloji 
payı ise çok düşük seviyelerde; hemen hemen değişmeden kalmış 
durumda. Özetlersek, son 10 yıllık süreç, imalat sanayi üretiminin 
teknoloji yoğunluğunda yaşanan iyileşmelere rağmen, belirgin bir 
yapısal dönüşüme ihtiyaç duyuyor.  
 
Bu noktada elimizde yeni bir başvuru kaynağımız olduğunu da 
belirtmek isterim. Çok değerli bir kadronun titiz çalışmalarının ürünü 
olan, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığımızın yakın zamanda kamuoyuyla 
paylaştığı “Türkiye İmalat Sanayiinin Yapısal Analizi: 2015 – 2020 
Dönemi” adlı kitapta, imalat sanayi altında faaliyet gösteren 23 alt 
sektör için temel göstergeler analiz edilerek sektörümüzün son derece 
detaylı bir fotoğrafı çekiliyor. 
 
Bu çalışmadan bazı çarpıcı örnekler vermek gerekirse; 2020 yılı 
itibarıyla 23 alt sektör içerisinde, uluslararası rekabet gücünün imalat 
sanayi genelinden pozitif ayrıştığı 13 sektör mevcut. Bunlardan 8’i 
düşük teknoloji, 3’ü orta-düşük teknoloji ve 2’si de orta-yüksek 
teknoloji yoğunluklu üretim yapıyor.  
 
Başka bir deyişle Türkiye’de yüksek teknoloji yoğunluklu sektörlerden 
hiçbiri, imalat sektörü ortalamasının üzerinde bir rekabetçiliğe sahip 
konumda değil. İmalat sanayiinin uluslararası rekabet gücünün 
temelde düşük teknolojili sektörlerde yoğunlaştığı ve 2015-2020 yılları 
arasında maalesef kayda değer bir yapısal değişim yaşanmadığı tespit 
ediliyor. 
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Yine rekabet gücü karşılaştırmalarında orta-yüksek teknoloji grubunun 
23 alt sektör içerisinde alt sıralarda yoğunlaştığını görüyoruz. Teknik 
personelin toplam çalışan sayısına oranı üzerinden bir verimlilik 
karşılaştırması yapıldığında ise şu gerçekle karşılaşıyoruz: Türkiye’de 
orta-yüksek teknolojili üretim yapan sektörlerin tamamı, teknik 
personel yoğunluğu anlamında imalat sanayi ortalamasının üzerinde 
olmasına rağmen verimlilik bakımından ortalamanın altında. 
 
Tüm bunlar bize, özellikle yüksek ve orta-yüksek teknoloji yoğunluklu 
imalat sektörlerinde sürdürülebilir rekabet gücü kazanabilmemiz için; 
yüksek verimlilik artışlarını kalıcı olarak sağlayacak politikaları hayata 
geçirmemiz gerektiğini açıkça gösteriyor.  
 
Zira günümüzde yalnızca istihdamı ya da sermaye stokunu nicel olarak 
artırmaya dayalı bir büyüme modeli, sürdürülebilirlik sorunlarını 
çözmek için yeterli değil. Sermaye stoku artışını teknolojiyle 
buluşturmak, eğitim ve beceri düzeyini geliştirerek çalışanların 
niteliğini artırmak zorundayız. Bu şekilde yaratılacak “toplam faktör 
verimliliği” artışı; rekabet gücümüzü kalıcı olarak artırmak ve gelişmiş 
ülkelere yetişmemizi hızlandırmak açısından oldukça kritik.  
 
Birçok çalışma, ülkemizde kabaca 2001 krizi sonrasından küresel finans 
krizine kadar olan dönemde toplam faktör verimliliğinin büyümeye 
katkısının görece yüksek seyrettiğini, ancak bu katkının kriz sonrası 
dönemde maalesef oldukça düştüğünü gösteriyor. Şu önemli hususu 
özellikle vurgulamak isterim ki: Verimlilik artışı sadece bizim değil, en 
gelişmiş ekonomiler de dahil olmak üzere, tüm ülkelerin öncelikli 
sorunlarından birisi haline gelmiş bulunuyor. 
 
Sayın Başkan ve Değerli Meclis Üyelerimiz, 
 
Son dönemde küresel rekabetin yarı-iletkenler, elektrikli araç ve 
bataryalar başta olmak üzere yüksek teknoloji içerikli bir dizi üründe 
yoğunlaştığını ve giderek daha karmaşık hale geldiğini görüyoruz. Bu 
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durum, birçok sektörde üretim modellerinin gözden geçirilmesini 
gerektiriyor. 
 
Nitekim son zamanların ünlü eseri “Girişimci Devlet” adlı kitapta da 
özlü bir şekilde ifade edildiği gibi; büyük çaplı yatırım ihtiyacı yaratan, 
dolayısıyla da etkin kaynak tahsisi ve stratejik planlamaya önem 
kazandıran bu eğilim, hükümetleri sanayi politikalarına daha fazla 
ağırlık vermeye ve bu konuda çok daha proaktif olmaya zorluyor. Bu 
durumun bir sonucu olarak, son yıllarda kamu ve özel sektör iş birliğiyle 
hazırlanan strateji belgeleri, politika metinleri, yol haritaları 
konusunda ülkelerin adeta bir yarışa girdiğini de görüyoruz.  
 
Bu tespitleri sizlerle paylaştıktan sonra çok önemli bir noktaya 
değinmek istiyorum: Üreticilerimizi önümüzdeki dönemde nasıl bir 
küresel rekabet ortamının beklediğine işaret eden bu tablo, 
sanayimizin gelecek planını oluşturmak ve uygulamak konusunda 
hepimize önemli sorumluluklar yüklüyor. “Böyle gelmiş böyle gider” 
anlayışı belki başka alanlarda geçerliliğini koruyabilir. Ama üretim ve 
sanayi hayatımızda bu anlayışın kendisine varlık bulması başta 
teknoloji olmak üzere küresel gelişmeleri dikkate aldığımızda artık 
imkansız hale gelmiştir.   
 
İşte bu noktada, Türkiye’nin en köklü ve en güçlü odalarından biri olan 
İstanbul Sanayi Odası ile Sanayi ve Teknoloji Bakanlığımız arasında 
bugüne kadar oluşturulmuş olan samimi diyalogun daha da pekiştirilip 
ileri boyutlara taşınarak; önümüzdeki dönemde yeni çağın sanayisine 
dönük bir değişim için “birlikte yapmak”, “birlikte başarmak” 
modeline dönüşmesini çok önemsediğimizi belirtmek istiyorum. 
 
Sizin dinamizminiz ve Bakan Yardımcılığınız döneminde işbirliği içinde 
çalıştığımız Teknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi Programı, desteklerinizi 
esirgemediğiniz Sağlık Endüstrisi Kümelenmesi ve Savunma Sanayi 
Buluşmalarındaki beraberliğimiz; önümüzdeki dönemde birlikte 
yapmak, birlikte başarabilmek konusunda bizlere güç, umut ve 
heyecan veriyor.  
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Sanayimizin ve üretim hayatımızın dönüşmesine yönelik işin teori 
kısmıyla ilgili bugüne kadar çok kıymetli çalışmalar yapıldı, söylenmesi 
gerekenler önemli ölçüde ifade edildi. Şimdi artık başka bir boyuta 
daha fazla ağırlık vermemiz gerekiyor: Bu da işin pratik ve uygulama 
tarafıdır.  
 
Bakanlığımızla oluşturacağımız ortak bir çalışma programı ile sanayi 
sektörlerimizin mevcut yapısal sorunlarının ortaya konması ve temel 
sanayi politikalarının geliştirilmesi yolunda sonuç odaklı ve verimli 
işbirliklerine imza atacağımıza, bunun diğer kurumlarımız için de örnek 
bir çalışma modeli olacağına inanıyoruz.  
 
Sayın Bakanım, Sayın Başkan ve Değerli Meclis Üyelerimiz, 
 
İstanbul Sanayi Odası olarak; yaşanmakta olan köklü değişim 
sürecinde, gelişmelere seyirci kalmak yerine, global ve bütüncül bir 
bakış eşliğinde akıl ve gerçeği buluşturan, riskleri ve fırsatları birlikte 
gören bir yaklaşım ve tutuma sahibiz. Bu kapsamda yürütmekte 
olduğumuz bazı çalışmalara örnek verecek olursam: 
 
Bugün geçerli olan ve yarın ortaya çıkabilecek ihtiyaçlara yenilikçi, 
sürdürülebilir çözümler üretmek amacıyla Odamız bünyesinde 
Stratejik Dönüşüm Merkezini hayata geçiriyoruz.  
 
Öte yandan üyelerimizin dijitalleşme ve sürdürülebilirlik yolculuklarına 
katkıda bulunmak üzere ulusal ve uluslararası fon kaynaklı projeleri 
gerçekleştiriyor, üyelerimizin de özellikle AB’nin teknoloji odaklı 
fonlarından daha fazla yararlanabilmelerini amaçlayan “İstanbul Proje 
Akademisi”ni yürütüyoruz.  
 
Firmalarımızın sürdürülebilirlik ve dijitalleşmeyle ilgili kapasitelerini 
artırmak amacıyla Dijital Dönüşüm Olgunluk Analizi ve 
sürdürülebilirlik vizyonumuz kapsamında Sektörel Yol Haritaları 
hizmetlerini üyelerimize sunuyoruz. 
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Sanayimizin dijital ve yeşil dönüşümü kadar önemli bir diğer konu da, 
bu alanda hizmet veren yerli teknoloji tedarikçilerinin önlerinin 
açılarak teşvik edilmeleridir. İstanbul Sanayi Odası olarak yerli teknoloji 
tedarikçilerinin kapasitelerinin geliştirilmesi ve sanayi firmaları ile 
buluşmaları için de çalışmalar yürütüyoruz.  
 
Bu kapsamda, teknolojik gelişmelere yön veren sektörlerin başında 
gelen, savunma sanayii sektörü ile ilgili geleneksel bir etkinliğimize 
dönüşen “Savunma Sanayii Buluşmaları”nı SAHA İstanbul iş birliği ile 
2017 yılından bu yana devam ettiriyor, bu uygulamayı; sağlık, sivil ve 
askeri havacılık ve yenilenebilir enerji başta olmak üzere birçok sektör 
için de yaygınlaştırıyoruz.  
 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığımız tarafından, ülkemizde katma değerli 
üretimin artırılması amacı ile yürütülen Teknoloji Odaklı Sanayi 
Hamlesi Programı’nın, firmalarımıza orta-yüksek ve yüksek teknoloji 
seviyeli sektörlerde Ar-Ge’den yatırıma uçtan uca destek sağlıyor 
olmasının çok değerli olduğunu düşünüyoruz. 2019 yılından bu yana 
ilkini Bakanımızın da katılımı ile olmak üzere, Hamle Programına 
yönelik birçok etkinlik düzenlemiş olmaktan İstanbul Sanayi Odası 
olarak mutluluk duyuyoruz. 
 
Katma değeri yüksek ürünlere dayalı, dünya ile rekabet edebilir bir 
üretim yapısına ulaşmak için tasarımın taşıdığı önemden hareketle, 
kısa süre önce İSO ETP – Endüstriyel Tasarım ve Prototipleme 
Merkezimizi hayata geçirdik. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığımızın 
himayesinde, AB fonları ile kurduğumuz bu merkez sayesinde; 
sanayimizin tasarım yetkinliğini ve kapasitesini geliştirmeyi, 
endüstriyel tasarım ekosistemini güçlendirmeyi ve tasarımcılarla 
sanayi arasındaki iş birliğini artırarak sanayimizin rekabet gücünü ileri 
seviyelere taşımayı hedefliyoruz.  
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Sayın Başkan ve Değerli Meclis Üyelerimiz,  
 
Konuşmamın bu bölümünde, üretimin önündeki engelleri kaldırmaya, 
Türkiye’yi hedeflerine taşıyacak yatırımların yolunu açmaya yönelik; 
sanayimizin bazı temel sorunlarına ve bunlara dair çözüm 
önerilerimize değineceğim: 
 
Teknoloji ve yüksek katma değerli üretimde bilgi ve becerilerini 
üretime yansıtabilen nitelikli insan en temel faktör olarak karşımıza 
çıkıyor. Evet, çağımızda bu hedeflere ulaşmak ancak ve ancak nitelikli 
insana yatırım yapmakla mümkün. Bu doğrultuda, üniversite ve meslek 
lisesi eğitimlerinin nitelikli insan, nitelikli işgücü ihtiyacına cevap 
verebilmesi büyük önem taşıyor.  
 
Bu kapsamda ilk olarak, ülkemizde giderek daha ciddi bir sorun haline 
gelen beyin göçünü mutlaka tersine çevirmek zorundayız. Eğitim 
sistemimiz müfredat güncellemelerinden eğitmen yetiştirme 
politikasına kadar kapsamlı bir reformdan geçirilerek gençlerimizin 
eğitimden beklentileri yükseltilmeli.  
 
İstanbul Sanayi Odası olarak, Milli Eğitim Bakanlığımız ile 2019 yılında 
başlattığımız Mesleki Eğitim İşbirliği Projemiz ile İstanbul’da 40’ın 
üzerinde meslek lisesinde, kaliteli eğitim ve istihdam odaklı iyi işleyen 
bir model oluşturduk. Bu modelin Türkiye geneline yaygınlaştırılması, 
sanayimizin nitelikli iş gücü ihtiyacının büyük ölçüde karşılanmasını 
sağlayacaktır.  
 
Yeri gelmişken ifade etmek isterim ki, gençlerin teknolojiyle 
buluşmasını, teknoloji trendlerini takip etmesini, bu alanda yaratıcı 
beceriler geliştirmesini çok önemsiyoruz. Havacılık, uzay ve Teknoloji 
Festivali TEKNOFEST’in bu konudaki çaba ve faaliyetlerini takdirle 
karşılarken, gençlerimiz ve ülkemizin geleceği adına da çok anlamlı 
buluyoruz. 
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Sanayimizin teknik ve teknolojik kabiliyetini yükseltecek araçlardan biri 
de etkin bir üniversite-sanayi iş birliğidir. Ancak bu konuda istenen 
seviyede olduğumuzu söylemek güç. İstanbul Sanayi Odası olarak 
üzerinde yoğun bir şekilde çalıştığımız üniversite-sanayi iş birliğini 
geliştirecek ve teşvik edecek destek programları ve mekanizmalarının 
kurgulanmasının da çok önemli olduğunu vurgulamak istiyorum.  
 
Konu niteliğe gelmişken şunu açık yüreklilikle ifade etmek isterim ki, 
sanayi sektöründe İstanbul diğer illere göre açık farkla çok gelişmiş 
lider şehirdir.  
 
Nitelikli iş gücü oranının yüksek olması, altyapı olanakları, global lojistik 
ve pazar imkânları İstanbul’u sanayi yatırımları açısından hâlâ önemli 
ve çekici kılmakta. 
 
Ülkemizin teknoloji yoğun ve yüksek katma değerli üretim ve yatırım 
hamlesinin planlanmasında, İstanbul’un açık ara sahip olduğu bu 
nitelik ve avantajlar mutlaka dikkate alınmalıdır. 
 
Bununla birlikte, başta İstanbul olmak üzere, ülkemizde, yeni yatırımlar 
için özellikle batı bölgelerimizde çok ciddi bir arazi sıkıntısı yaşanmakta, 
yeni yatırımlar için oluşan maliyetlerde en büyük kalemlerden birisini 
de arazi maliyeti oluşturmaktadır. 
 
Bu soruna çözüm olarak, İstanbul Sanayi Odası’nın uzun süredir 
gündeme getirdiği ve uygun devlet arazilerinin özel sektöre uzun süreli 
kiralama yöntemiyle tahsis edilmesini sağlayacak “Emlak Sanayi” 
modeli hayata geçirilmelidir.  
 
Bunun yanı sıra, teknolojik yapısıyla gerek iç gerekse dış pazar rekabeti 
açısından kendisini geliştiren, yeterli bulan sanayi sektörleri de 
İstanbul çeperlerinde yer almalıdır. Bu amaçla, İstanbul’a yakın 
bölgelerde “endüstriyel kent” modeliyle tasarlanmış yeni nesil 
organize sanayi bölgelerinin hayata geçirilmesinin önemi olduğunu 
belirtmek istiyorum. 
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İstanbul’da sanayinin yerleşiminden söz etmişken, geçtiğimiz şubat 
ayında Kahramanmaraş ve civar illerde yaşadığımız deprem 
felaketinden sonra, İstanbul’da sanayi tesislerinin depreme 
dayanıklılık durumunu ortaya çıkaracak bir çalışma yapılmasının ve 
kentsel dönüşüme benzer bir “sanayi dönüşümü” projesinin süratle 
hayata geçirilmesinin artık çok kritik ve elzem hale geldiğini 
vurgulamak istiyorum.  
 
Günümüzde küresel rekabetin anahtarı bilgi ekonomisine dayalı 
olmaktan ve teknoloji üretmekten geçiyor. Bu amaçla kamu 
yönetiminin son yıllarda özellikle AR-GE’ye sağladığı Cumhuriyet 
tarihinin en yüksek teşvik ve desteklerini takdirle karşılıyoruz. 
 
Bununla birlikte, sanayimizin en önemli sorunlarından biri AR-GE 
harcamalarının verimli şekilde son ürüne dönüşemiyor olmasıdır. Bu 
nedenle TÜBİTAK ve KOSGEB tarafından sağlanan desteklerin 
ticarileştirme ve markalaşmaya da yansıyacak şekilde tasarlanması 
büyük önem taşıyor.  
 
Günümüzde firmaların daha dayanıklı ve esnek olması için dijital 
teknolojilerin sürdürülebilirlikle kesişimi yani ikiz dönüşüm önemli bir 
gündem oluşturuyor. Bu nedenle şirketlerin yeşil ve dijital 
dönüşümüne yönelik destekler artırılmalıdır.  
 
Bu amaçla, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığımızın Dünya Bankası’nın 450 
milyon dolarlık finansman kaynağı ile hayata geçireceği, “Sanayide 
Yeşil Dönüşüm Projesi”ni de çok değerli bulduğumuzu ifade etmek 
istiyorum.  
 
Dijital dönüşümün yanı sıra bugün birçok sektörün en önemli 
girdilerinden biri olan çip temininde yaşanan sorunlar yakın geçmişte 
üretimde önemli kesintileri ve aksaklıkları beraberinde getirdi. Bu krizi 
aşmak adına ülkemizde çip üretimine yönelik son zamanlarda atılan 



 

11 

 

adımları takdirle izliyoruz. Temennimiz, yerli çip üretiminin süratle 
hayata geçmesi ve bu konudaki dışa bağımlılığımızın azaltılmasıdır.  
 
Sayın Bakanım ve Değerli Meclis Üyelerimiz, 
   
Türk sanayisinin rekabet gücünü destekleyecek bütün bu yapısal 
politikaları ve sektörel stratejileri hayata geçirmenin en önemli 
koşullarından birisi; sağlıklı, sürdürülebilir bir makro-finansal istikrar 
ortamının tesis edilmesidir. Bu açıdan ülkemizin en acil ekonomik 
sorunu haline gelen enflasyonla mücadelenin kararlılıkla 
sürdürüleceğine yönelik verilen mesajlar tüm kesimler açısından çok 
değerli. 
 
Söz konusu mücadelenin başarıya ulaşabilmesi için, ekonominin 
sağlıklı işleyişi açısından hayati önem taşıyan kamu maliyesi ve 
bankacılık sistemi gibi alanlarda da akılcı ve tutarlı politikaların hayata 
geçirileceğine, böylece büyümenin yüksek olduğu kadar nitelikli ve 
sürdürülebilir bir zemine oturtulacağına da inanıyoruz. 
 
Önümüzdeki süreçte fiyat istikrarı ve finansal istikrarın tesis edilmesi 
için gerekli adımlar atılırken, diğer yandan üretim hayatımızın bu 
süreçten olumsuz etkilenmemesi adına sürecin mutlaka “sanayinin 
finansmanı” hususunu da gözeten dengeli bir yaklaşımla yürütülmesi 
gerektiğinin de altını çizme ihtiyacını hissediyorum. 
 
Ekonomik dengeler açısından en az para ve finans politikaları kadar 
önem verdiğimiz kamu maliyesi ise, sosyal refahı destekleme 
misyonunu yerine getirirken aynı zamanda iş dünyamızın 
yükümlülüklerini de gözetecek şekilde titizlikle kurgulanmalı, 
toplumun tüm paydaşlarını kapsayan bir konsensüse dayanmalıdır. 
 
Kamu mali dengeleri gözetilirken ve harcamalarda etkinlik ve 
rasyonellik yaklaşımı korunurken bir yandan da üretim ekonomisini 
önceliklendiren, “büyüme ve üretim dostu bir vergi sistemi” ilkesinin 
hayata geçirilmesi gerektiğini düşünüyoruz.  
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Sayın Başkan ve Değerli Meclis Üyelerimiz, 
 
Ana gündem maddemizle ilgili görüşlerimi paylaştıktan sonra 
Antakya’da kurduğumuz İSO Yaşam Kenti ve geçtiğimiz ay 
gerçekleştirdiğimiz bazı çalışmalar hakkında sizleri bilgilendirmek 
istiyorum.  
 
Antakya merkez ilçede değerli katkılarınızla kurduğumuz İSO Yaşam 
Kenti’nin inşasına ilişkin tüm süreçler tamamlanarak tüm 
konteynerlerin ihtiyaç sahibi ailelere tahsis işlemi AFAD tarafından 
yapılmış, kentimizde yaşam tam kapasiteyle başlamıştır. İSO Yaşam 
Kentinin lansmanını Temmuz ayı başında yapmak üzere çalışma ve 
istişarelerimizin de devam etmekte olduğunu sizlerle paylaşıyor, açılış 
tarihi kesinleştiğinde sizlerle ve tüm bağışçılarımızla bu bilgiyi 
paylaşacağımızı belirtmek istiyorum.  
 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’nin 79. Genel Kurulu, 30-31 Mayıs 
2023 tarihlerinde Ankara’da geniş bir katılımla gerçekleştirildi. Meclis 
Başkanımız ve TOBB Delegelerimizle birlikte katıldığımız Genel 
Kurul’da, Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu yeniden TOBB Başkanlığına seçildi. 
Kendisini bir kere daha tebrik ediyor, görevinde başarılar diliyorum.  
 
TOBB Sanayi Odaları Konseyi Üyeleri’nin kendi aralarında yaptıkları 
istişareler sonucunda şahsımı da yeniden Sanayi Odaları Konsey 
Başkanı olarak seçtiklerini ve önümüzdeki dönemde konsey başkanlığı 
görevini sürdüreceğimi sizlerle paylaşmak istiyorum. 
 
Odamızın Mesleki Eğitim İş birliği Projesinin Dünya Odalar 
Federasyonu’nun 2023 Dünya Odalar Yarışması’nda En İyi Ortaklık 
Projesi Kategorisinde 111 başvurusu arasında finalist olan 4 Projeden 
birisi olduğu gururunu daha önce sizlerle paylaşmıştık. Cenevre’de 
bulunan Oda ekibimiz final sunumunu şu saatlerde yapıyorlar.  Büyük 
ödülle ile ilgili sonuç ise, benim de bulunacağım Cuma akşamı yapılacak 
gala töreninde belli olacak. 
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Odamızda kurmakta olduğumuz “Stratejik Dönüşüm Merkezi” 
kapsamındaki çalışmalarımız da devam ediyor. Meclis çalıştayımız 
sonrasında PwC Türkiye tarafından 12 proje önerisi hazırlandı ve 
önceliklendirilmek üzere Meclis ve Meslek Komitesi Üyelerimize 
gönderildi. Bu projeler içinden en öncelikli olan bir proje hayata 
geçirilerek Stratejik Dönüşüm Merkezimizin ilk uygulaması 
gerçekleştirilmiş olacak. 
 
İstanbul Sanayi Odası olarak, “Doğa için Döngüsel Çözümler ve 
Ekonomi” temasıyla 30 Mayıs-2 Haziran 2023 tarihleri arasında 
Finlandiya’nın Helsinki şehrinde düzenlenen Dünya Döngüsel Ekonomi 
Forumu’na katıldık ve dünyanın dört bir yanından döngüsel ekonomi 
konusunda çalışmalar yürüten iş dünyası liderleri, politika yapıcılar ve 
uzmanlar ile temaslarda bulunduk. 
 
Bu etkinliğin hemen ardından, Hollanda’da düzenlenen Döngüsel 
Tekstil Günleri etkinliğine de katılarak dünyada döngüsel tekstil 
alanında faaliyet gösteren ve yenilikçi projeler geliştirip sektörün 
sürdürülebilirliğine katkı sağlayan iş dünyası temsilcileri ile bir araya 
geldik. 
 
Enerji verimliliğine yönelik çalışmalarımız kapsamında, ülkemizde 
sanayi elektrik tüketiminin yaklaşık yüzde 70’ini, toplam net elektrik 
tüketiminin ise yüzde 36’sını gerçekleştiren elektrik motor 
sistemlerinin daha verimli hale getirilmesini hedefleyen etkinliğimizi 
sanayicilerimizin yoğun katılımıyla gerçekleştirdik. Enerji maliyetlerinin 
düşürülmesinde en önemli kaynak olan enerji verimliliğine yönelik 
çalışmalarımızı artırarak sürdüreceğiz. 
 
Sayın Bakanım, Sayın Başkan, Kıymetli Misafirler ve Meclisimizin 
Değerli Üyeleri, 
 
Biraz önce bahsettiğim gibi Bakanlığımız ile Odamız arasında geçmişten 
bugüne çözüm odaklı, işbirliğine açık samimi bir bağ bulunuyor. 
Geçmiş dönemlerdeki bakanlarımızla olduğu gibi sizin bakanlığınız 
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döneminde de hep birlikte ileriye yönelik olarak, ülkemizin kalkınması 
ve sanayimizin gelişmesi adına, bir kere daha vurgulayacak olursam 
“birlikte yapacağımız”, “birlikte başaracağımız” sonuç odaklı 
çalışmalara imza atmak istiyoruz. Bu toplantımızın aramızdaki diyaloğu 
sağlamlaştırarak arzu ettiğimiz işbirliğini daha da kuvvetlendireceğine 
tüm kalbimle inanıyorum. 
 
Sözlerimi burada noktalarken; Sayın Bakanımıza tekrar hoş geldiniz 
diyor, hepinizi, şahsım ve yönetim kurulumuz adına bir kere daha saygı 

ve sevgiyle selamlıyorum. 


